聯合火警演習 Joint Fire Drill

今年7月12日,醫院聯同消防處及警務處於臨床大樓1舉行 火警演習。逾二百名將搬遷至臨床大樓1的部門同事 參與,模擬多個樓層火警情境及應變措施,演習旨在 讓同事熟悉消防設備和疏散路線,並確保防火設施符合 安全標準及運作正常,以保障員工和病人的安全。

On 12 July 2025, the Hospital, in collaboration with the Fire Services Department and the Police Force, held a fire drill at Clinical Block 1 (CB1). Over 200 staff from departments moving to CB1 participated in the drill, practising fire scenarios and emergency responses across multiple floors. The drill helped staff get familiar with fire safety equipment and evacuation routes, ensuring that all fire prevention facilities meet safety standards and operate properly to keep everyone safe.





◆演習模擬真實火災情境 Simulation of fire scenarios

毛,請聯絡: iries or comments in relation to the Redevelopment Project, please contact:

瑪麗醫院 重建計劃通訊

Queen Mary Hospital

Redevelopment Project Newsletter









臨床大樓1搬遷計劃 Move-in Plan of Clinical Block

瑪麗醫院第一期重建計劃臨床大樓1已於2024年12月大致完工。部分現時位於正院、J座及K座的臨床服務將於今年底開始分階段陸續搬遷至新大樓。搬遷進行期間,院方會致力確保服務不受影響。

行政事務部及支援醫療部門(包括病理血液部及血庫、放射科及藥劑部)將率先進駐臨床大樓1,隨後是臨床服務如手術室及病房的搬遷。現位於J座地下的急症室隨後亦會搬遷至臨床大樓1一樓。屆時訪客可經K座連接的有蓋行人道(第一街)進入臨床大樓1地下大堂。院方目前正興建連接臨床大樓1一樓及K座二樓的接駁天橋,預計於2026年第一季竣工。

Elevated Walkway (CB1天橋)

Block J & L

J座及L座

Clinical
Block 1
(CB1)

第一街
Walkway 1
Walkway 2
第二街
Block K
K座

◆連接臨床大樓1的通道:第一街為訪客專用,第二街為病人專用,接駁天橋(紫色框部份)正在興建中 Access to Clinical Block 1: Walkway 1 (For Visitors), Walkway 2 (For Patients), Elevated walkway (Purple box part) is under construction

The Clinical Block 1 (CB1) of the phase 1 redevelopment of Queen Mary Hospital (QMH) was substantially completed in December 2024. Some of the clinical services currently located in the Main Block, Block J, and Block K will be relocated in phases, starting from the end of 2025. Throughout the relocation, the Hospital will ensure uninterrupted service.

The Administrative Services Department and Clinical Support Departments (including Pathology and Blood Bank, Radiology, and Pharmacy) will be the first to move into CB1. The relocation of clinical services, such as operating theatres and wards will then follow. The Accident & Emergency Department, currently located on the ground floor of Block J, will also be relocated to the first floor of CB1. Visitors will be able to access the G/F lobby of CB1 via the partitioned walkway (Walkway 1) from Block K. Additionally, construction is underway on an elevated walkway connecting the 1/F of CB1 and the 2/F of Block K, targeted for completion in the 1st quarter of 2026.

服務全面升級 Elevating Hospital Services

臨床大樓1採用以病人為本的設計,配以先進醫療設備,務求協調各項服務,確保急症室與緊急樓層之間銜接方便順暢,大大提升緊急治療服務效率。新設置的複合手術室提供一站式診斷及治療服務,支援跨專科團隊協作,縮短病人接受檢查診斷及手術治療的時間。此外,大樓天台設有直升機坪,預計於2026年第三季啟用,加強緊急醫療運送服務。為維持主要行車通道暢通,新大樓增設連接薄扶林道的車輛出入口,以優化緊急運送服務及交通分流。

The Clinical Block 1 (CB1) adopts a patient-centred design and



is equipped with advanced medical facilities to ensure seamless coordination between the Accident & **Emergency Department and** critical care floors, boosting emergency treatment efficiency. The new hybrid operating theatre offers one-stop diagnostic and treatment services, supporting cross-specialty collaboration and reducing the time for patients to undergo examinations and surgical treatments. The rooftop helipad is targeted to commence service in 3Q 2026. enhancing emergency medical service. transport maintain smooth traffic flow. CB1 includes an additional vehicle entrance and exit linking to Pok Fu Lam Road, optimizing emergency transport and traffic diversion.

◆臨床大樓1樓層分佈圖 Floor directory of CB1